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Spółka z ograniczony odpowiedzialnością

K A T 0 V/ I CE.

ProtokółMBMMktaKM» «■*««•■«» «MMMMM* ««•*■

z 94, posiedzenia Zjednoczenia Głównego,odbytego w dniu

23.stycznia 1935r, w sali

Obecni,sy pp.;

Antoni Krahelski, 
MarJan Przybylski, 
Władysław Pomorski,

Stanisław Surzycki, 
Józef Dange 1, 
Stefan Zawadzki, 
Andrzej Browicz

Henryk Lauture, 
Marceli Mignaval

Antoni Słaboszewicz

Ludwik Darowski, 
Hipolit Gliwic, 
Aleksander Landau, 
Eugenjusz Michałowski,
Tadeus2 Neuman, 
Tadeusz Epstein

Bolesław Grodziecki, 
Aleksander chabert, 
Witold stadnikiewicz, 
jan Wawrzyniak

4
firmę Katowicka Sp.Akc.dla Gór

nictwa i Hutnictwa i &/S1. 
Zjedn.Huty Królewska i Lau
ra S.A.Górn.-Hutn.w Ka
towi caoh.

” Huta Pokój , Śląskie zakłady 
Górniczo-Hutnicze, S. A. , 
Katowice

” Tow.Akc.Zakładów Hutniczych 
Huta Bankowa, Dybrowa- Gór- 
nicza

” Tow.Sosnowieckich Fabryk
Rur i Żelaza,S.A..Warszawa

" Modrzejów-Hantke,Zjedno-
czoí# Zakł.Górn.-Hutn., 
S. AÄ, Warszawa

" Tow. Starach. zakł.Góm, , 
Sp. Akc. , V/ar s z awa

’’ Huta Żelazna Kraków ,S.A.,
Kraków

n Çyndykat Polskich Hut
Żelaznyoh,Katowice

posiedzeń Syndykatu P.H.Z.w Katowicach.

za

Ostrowieckie Zakłady usprawiedliwiły listem

z 17.stycznia br.Nr.3040 Wydz.Sprzedaży, nieobecność p.Dyrekto

ra Karszo- Siedlewskiego,prószyć o zdjęcie z porządku obřad punk

tu 3.i 4. i odłożenie ich do następnego posiedzenia, na co po

zostali Uczestnicy wyrazili zgodę.

Nieobecność swy usprawiedliwił p.Jerzy Meyer.



-ŽSz^oáSicz^ixMQcie^^gogowski^ 

~£2I^ââk_obrsd obejmuje następujące sprawy:
1/ a/Sprawo zdanie Zarządców z sytuacji ryhkowej.

b/ Udział w wystawie w Brukseli w 19 35r.

c/ Sprawa dostawy stali resorowej dla Ministerstwa Kom.

d/ Sprawa bonusów ilościowych dlaodbiorców za 1934 i na 1935

e/ Olkusz,

2/ sprawa spisania na straty niektórych wątpliwych należności: 

a/ Breiter i Schöning,Poznań,

b/ St.orabianowski i Ska,Poznań,

c/ Stow.Pracy Społeczno-Wychowawczej im.J.Piłsudskiego.

wVKrakowi|°dZieŻy Przemys3:o’wj 1 Rękodzielniczej

3/ /nvA«ń'Cł00'iGn,10 Jrofllł łW0h niż pg.no™ D i u
p?zjg*/ ros^sklch - p.pkt.4 protokółu 76 posiedź.Komitetu

4/ Sprawa źelazc okiennego,produkowanego 
Ustalenie dopłaty profilowej dla tego

5/ oprawa bednarki zimno walcowanej.

przez Ostrowiec.
żelaza.

6/ uprawa ponoszenia kosztów doładowanii grubych w wypadkach,ki edy materjał jednej^huty^ostaj ^doła*1 
dowany do materjałów wysyłanych z innej huty. . J

7/ Uolne wnioski:

a/ Sprawa subwencji dla Związku Szachistów.

b/ Sprawa wypłaty 50.000,- zł w I.kwartale 1935r.
Akadcmji Górniczej.

Przebieg obrad był następujący:
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Pkt.1/a/g£lxJ.^JS££Ł/Ł2^QHia_Ząrzędęó.v/_z.. sytuącj i rynkowej

Obszerne pisemne sprawozdanie Zarzędców za 

grudzień ubr.wraz z ogólnym poglądem na wyniki 1934r.,któ

re zostało rozesłane Uczestnikom na piśmie,uzupełnia 

p.Grodziecki informacjami o przebiegu napływu zamówień 

w miesięcu bieżącym. Ze sprawozdania tego wynika,że w stycz

niu br.następiło dość znaczne osłabienie zapotrzebowania ryn

kowego , gdyż w czasie od 1., do 22. stycznia br. Syndykat mógł 

przydzielić hutom zaledwie 3 900 t.

W dalszym cięgu swego sprawozdania komuni

kuje p.Grodziecki,iż na styczeń i luty br.spodziewane sę zle

cenia Ministerstwa Komunikacji,obejmujące:

razem: ca 7 894 t

żel,sztabowego i formowego

blach grubych,średnich i cienkich

ca 1 700

” 1 000

t
f!

obręczy wagonowych i pcrowozowych " 740 H

akcesorji do szyn, a mianowicie 
podkładek uniwersalnych według 
rysunku 13-1,2 i 3 ” 2 100 n

łubek różnych typów 
/przeważnie typów rosyjskich/ " 1 794 H

szyn do rozjazdów typu "S” 6 i 8 ” 560 TÎ

Nad sprawo zdaniami temi wywiązała filę 

krótka dyskusja,poczem sprawozdania przyjęto do wiadomości, 

b/ Udział_w_wystawię_w_Bruk§elj w 1935r.

W zwięzku z udzielonem swego czasu Syndykato

wi poleceniem p.Przewodniezącego zajęcia się kwestję udzia

łu hutní etwa polskiego v/ wystawie światowej,majęcej się od

być w 1935r. w Brukseli,podaje p.Grodziecki do wiadomości, 

że sprawę tę opracowuje Zwięzek P.H.Z.w porozumieniu z Po

radnię Stosowania Żelaza.
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c/ ^^Ilïïl.dgstav^stali^resorov/e^^dlaJJXnisterstja^Kom^ 

Syndykat otrzymał poufno informacje,iż 

Ministerstwo Komunikacji w związku z grudniowym prze« 

targiem na 450 t stali resorowej zamierza zwrócić się do 

Ministerstwa Przemysłu i Handlu w celu wywarcia presji 

na huty dla obniżenia oferowanych cen. P.Grodziecki ko

munikuje, że Syndykat w tej sprawie podjął odpowiednie 

kroki w obronie interesów Uczestników,co przyjęto do wia

domości .

£££HZ&_^£J33spw_ilo solowych dla odbiorców za 19 3^

P.Grodziecki poda je do wiadomości,że usta

lone na rok ubiegły przepisy,dot.stosowania rabatów ilo. 

solowych,okazały się zbyt rygorystycznemi i z tego powo

du Dyrekcjia przeprowadza korekturę tych postanowień również 

i na rok 1935. Korektura ta idzie w kierunku sto sowania 

ustalonej skali rabatoví ilościowych v; zależności od efek

tywnie przez klientów odebranych ilośc^dnośnyoh mater. 

jv.łów bez względu na zobowiązanie się klientów zgóry do 

odbioru w ci^gu roku pewnej minimalnej ilości tych ma- 
terjałów.

Zebrani zaakceptowali powyższe stano
wiło Dyrekcji, 

a/ Olkusz.

Aczkolwiek sprawa firmy "Olkusz” znajdu

je się na porządku obrad posiedzenia Zjednoczenia Grupo

wego dla blach cienkich, które również na dzień dzisiej

szy zostało zwołane,to jednak z uwagi na to,iż sprawa ta 

niewątpliwie interesuje ogół Uczestników Zjednoczenia 

Głównego, podaje p.Grodziecki do wiadomości zebranych,co 

następuje:

" Do zaproszeń, jakie otrzymali pa

nowie od nas na dzisiejsze posiedzenie Zjedno

czenia blach cienkich dołączyliśmy pismo Fry-
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deryka Westens,zawiadamiające Syndykat: 

1/ o zawarciu dwuch układów przez firmę ”Derfla-Stif

tung" z Hutę Pokój i Yspólnotą Interesów,na pod

stawie których nabyła fundacja Derfla udziały oby

dwóch tych hut w zadłużeniu "Olkusza" w Syndykacie.

2/ o propozycji Westena co do spłaty reszty długu 

w Syndykacie.wynoszącego po zaspokojeniu śląskich 

uczestników około zł 1 140 000,--.
V

Bližsze szczegóły w tej sprawie zostaną 

'omówione na posiedzeniu Zjednoczenia blach cienkich. 

Ze względu jednak na to,że sprawę "Olkusza” wysuwano 

przez ostatnie trzy lata przy każdej nadarzającej 

się ku temu sposobności jako taran zarzutów skiero

wanych przeciwko kierownictwu Syndykatu i wychodząc 

z założenia,że interesuje ona nietylko grupę blach 

cienkich,lecz ogół uczestników Syndykatu,uważamy za 

nieodzowne,ety w czasie kiedy zbliżamy się ku osta

tecznej likwidacji zadłużenia tej firmy i to w for

mie korzystnej,poruszyć na posiedzeniu Zjednocze

nia Głównego pewne momenty .które tego rodzaju lik

widację umożliwiły.

Jak wiadomo dług "Olkusza" w Syndykacie 

wynosił w chwili zawarcia z nim umowy przeszło 

zł 7 600 000n-,do czego należy jeszcze doliczyć 

okrągło zł 1 000 000,--.które był winien "Olkusz" 

bezpośrednio Katowickiej Spółce.Kwota ta jest 

również objęta umową z Syndykatem.

Obydwie Huty śląskie prowadziły wobec 

"Olkusza” cd chwili zawarcia umowy z Syndykatem na

der ostrożną i przewidującą politykę; zdając sobie 

dobrze sprawę z olbrzymiej wysokości zadłużenia i nie 
chcąc 
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zgóry wykluczać możliwości spłaty długu,szły na dale

ko idące ustępstwa, z których najbardziej celowem by

ło uchwalenie większością swych głosów,wspólnie z kon

cernem Modrzęjów/Hantke bonifikaty odsetek debetowych 

"Olkusza” za czas od zawarcia umowy do końca roku 1934.

Pierwszy poważny wyłom w kwocie dłużnej 

uczyniła w roku 1934 wspólnota interesów przez kupno 

10$ udziału "Olkusza” w Zjednoczeniu Emaljerni za 

zł 2 400 000 , - - .

W międzyczasie, a raczej od pierwszego dnia 

wejścia v/ życie umowy "Olkusz - Syndykat” ujął ten 

ostatni v/ swe ręce przez swego przedstawiciela p.Chaberfa 

ścisły kontrolę nad obydwoma firmami Westenów,t.j.nad 

”01kuszem” i "Wolbromiem”, przeprowadzając najdalej idą

cą redukcję kosztów handlowych i bacząc,by postanowie

nia umowy o której wyżej mowa były w całej rozciągłości 

dotrzymywane.

Nadzór Syndykatu,przeprowadzony z wielkim 

umiarem i uwzględnieniem ciężkiego położenia obydwóch 

firm poprawił w poważnej mierze sytuację finansowy kon

trolowanych fabryk i doprowadził do tego, że "Olkusz" 

był w możności nietylko regulować punktualnie bieżące 

rachunki za dostawy,lecz także upłacić na poczet sta

rego zamrożonego długu sumarycznie po dziś dzień okrągło 

zł 1 150 000,--

Daleko posunięta sanacja finansowa "Olkusza" 

i "Wolbromia",zmniejszenie pierwotnego długu dzięki 

Jspólnocie Interesów o zł 2 400 000,-, oraz o w między

czasie spłaconą kwotę zł 1 150 000,-- były naszem zda

niem dla "Derfla-Stiftung ', a względnie dla stojącego 

za nią p.Augusta Westena decydującemi momentami»które 

skłoniły go do wyłożenia potrzebnych środków pieniężnych 

celem zlikwidowania całego zadłużenia w Syndykacie pro

ponowanej obecnie formie. ./.
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Kiedy mowa o układach zawartych przez 

”Berila-Stiftung",względnie o propozycjach spłaty 

reszty zadłużenia , dziś Jeszcze otwartego, a wynoszącego 

okrągło zł 1 143 GOO,-- nasuwa się na myśl pytanie, 

czy terminy spłat i wszystkie inne warunki układów zo

staną przez powyższą firmę dotrzymane.

Na to pytanie możemy z całą stanowczością 

odpowiedzieć twierdząco, opierając się z Jednej strony 

na poważnej sumie, zapłaconej już' po dziś dzień śląskim 

hutom przez "Perfla-stiftung" / zł 1 150 000,--/ i bio* 

rąo z drugiej strony pod uwagę rygory i kary konwencjo

nalne przewidziane umownie w razie niedotrzymania choć

by jednego terminu płatności. Znając ostrożność ku

piecką p.Augusta věstěna jesteśmy przekonani,że w tym 

względzie nie należy liczyć na jakiekolwiek niespodzian
ki.

Przechodząc do omówienia wysokości efektyw- 

nych strat,jakie poniosą huty na "Olkuszu",stwierdza

my, ze na kapitale stracą wyłącznie tylko Wspólnota in

teresów i Huta Pokój i to sumarycznie zł 1 881 000,--.

Pczatem poniosą wszystkie bez wyjątku huty 

stratę na odsetkach oddługu "Olkusza" za czas od za

warcie umoW Syndykat - Olkusz, aż do końca roku 1934.

No zakończenie niniejszych uwag pozwala

my sobie przytoczyć krótkie zestawienie cyfrowe,do

tyczące zamrożonych należytości Syndykatu,które 

noszą obecnie sumarycznie zł 11 300 000,--.

Po likwidacji długu "Olkusza" wynosić one 
będą zł 4 60G 000,--,co w stosunku do dotychczasowych 

obrotów Syndykatu / od początku jego stworzenia, 

zł 1 427 500 000,- / wynosi 0,v2%.

•A
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Stwierdzamy,że mowa tu o zamrożonych po

zycjach, a nie o stratach i można z całą pewnością 

przyjąć,że pewna część tych wierzytelności będzie 

jeszcze odzyskana7

Pkt. 2/ Po^j-L^p^awy spisania na straty niektórych wątpliwych 

a/ Breiter,i Schöning,Pgznańj.

Sprawę referuje p.Chabert,komunikując ûo 
następuje :

Dług firmy Breiter i Schöning-, Poznań, ™o- 

bec Syndykatu według stanu per 14.VII.32r.wynosił

zł 222 262,37 

Z tej sumy zeszło tytułem przejętego 
pizez Syndykat składu żelaza " 118 14 2,04

pozostało per 15.VII.v,3r. zł 104 1 20,83.

Dla charakterystyki zadłużenia tego 

klienta podeje p.Chabert,że same odsetki za lata 1928-32 

wynosiły przeszło 111.000,- zł. Strata na sprzedaży 

składu tej firmy wynosiła zł 32 400,--. Stan długu 

per 27. VII.34r. zł 107 500,--.

Syndykat posiada tytułem zabezpieczenia 

hipotekę,zapisaną na niewielkiej nieruchomości w pozna

niu po zmarłym Schöningu,w wysokości zł 60 000,--. przed 

hipoteką Syndykatu figurują hipoteki stare,które zwało, 

ryzowane stanowią ca 3 400,- zł; na dalszem miejscu 

za hipoteką Syndykatu jest hipoteka zabezpieczająca na 

rzecz jednego z banków poznańskich. Zlikwidowanie hi

poteki Syndykatu drogą sprzedaży nieruchomości natrafia 

na szczególnie duże trudności z jednej strony z uv/agi 

na brak spadkobierców po ostatnim właścicielu firmy,z 

drugiej strony zaś ze względu na ociąganie się Skarbu 

Państwa z przejęciem tego spadku wóbec poważnych zadłu

żeń na nim ciążąoychi



. 9 -

Istnieję widoki,że sprawę udałoby się zlikwi

dować \j stosunkowo krótkim czasie Jedynie wówczas,gdyby 

Syndykat,idęc na rękę wspomnianemu bankowi,zgodził się 

nn zredukowanie swej należności z tytułu hipoteki do su- 

my cc. <55 GGG , - zł., od czego odchodziłyby jeszcze ewentl. 
koszta.

Ponieważ v/ przecivznym razie ostateczne zlikwi

dowanie tej sprawy przewlekłoby się prawdopodobnie przez 

długi okres czasu i spov'odowułbtęj4iarastani e nowych kosz- 

tóvz,Dyi’ekcja zwraca się do Zjednoczenia Głównego o upo

ważnienie ję do możliwie rychłego załatwienia sprawy dro

gę określonej powyżej redukcji należności Syndykatu.

Propozycję Dyrekcji zaakceptowano jednomyślnie. 

^Z-Sii-Grgbianovski^i^Ska^Poznahi

Saldo tego klienta w chwili gdy nas tępiła jego 

niewypłacalność wynosiło przeszło 64 000,- zł. Na pokry

cie tego salda Syndykat przejęł skład w wysokości 

as zł 58 GGO,-- oraz uzyskał gotówkę ca 1 300 zł. Do 

równowartości składu doszły skonto i inne wydatki w wy

sokości ct; zł 5 0G0natomiast ze sprzedaży składu 

uzysk-no zł 44 30G ./ rezultacie pozostała strata

vz wysokości ca 18 700 zł, z czugo jednakże jeszcze 

zł 9 OGG,-- mógł Syndykat pokryć z istniejącego sw-go 

czasu funduszu gwarancyjncgo hurtowników.do spisania 

na struty pozostała zatem sumu ca 9 700,-zł. Ponadto 

klient jest dłużny Syndykatowi jeszcze ca 5 000,- zł, 

na zabezpieczenie których Syndykat posiada osobisty 

v.reksel kaucyjny klienta. Ze względu na brak widoków 

zrealizowania tego weksla i na koszty.któreby jeszcze 

przy tern powstały,Dyrekcja proponuje spisać również 

i tę sumę nu struty.

Propozycję Dyrekcji jednomyślnie zaakceptowano.

•A
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0/ Stow.Pracy Społeczno-Wychowawczej im.J.Piłsudskiego, 

Za dostawy z 1930r.dłużnik ten zapła

cił ogółem 8 000,- zł, pozostało do uregulowania 

jeszcze ca 2 000»- zł, które Dyrekcja proponuje 

zapisać na straty.

Propozycję Dyrekcji jednomyślnie za

akceptowano .

d/ Związek Młodzieży przemysłowej i.Rękodzielniczej 
w Krakowie,

Związek powyższy pozostał Syndykatowi 

winien ca zł 22 000,--/za dostawy z 1928r./

Dyrekcja wnosi o postanowienie zapi

sania tej sumy na dobro Związku tytułem bonifikaty 

cennikowej.

Propozycję Dyrekcji jednomyślnie za

akceptowano .

pkt. 3/ Dot.:Sprawy walcowania profili innych niż pg.norm DIN 
/profili rosyjskich - p.pkt.4 protokółu"76 posiedzenia" 
Komitetu Przyg.7

i 

pkt.4/ Dot.;Sprav/y żelaza okiennego »produkowanego przez OstrowiecŁ 
Ustalenie dopłaty"profilowej dla tego żelaza. ~ ~

zostały odroczone do następnego posiedzenia 

na życzenie Zakładów Ostrowieckich.

Pkt.5/ Pot.: Sprawy bednarki zimno walcowanej.

Zdjęto z porządku obrad z uwagi na to,że sę w to

ku pertraktacje pomiędzy hutami o porozumienie w kwestji 

sprzedaży bednarki na zimno walcowanej.

pkt. 6 /RotSprawy ponoszenia kosztów doładpy^nia, v; grupách blach 
cïëûkîch i.grûbyçh“w wypâdkâch7kiêdy"matêrjâî,jedn"j"hûtÿ~ 
zostaje (doładowany,dp materjałgyj wysyłanych z innej huty.

Sprayję referuje p.Chabert.

Tow.Sosn.Fabryk Rur i Żelaza wystąpiło z po

stulatem odmiennego niż dotychczas uregulowania kwestji licze

nia kosztów doładowania vz grupach blach cienkich i grubych 
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w tych wypadkach,kiedy materjał z jednej huty zostaje do

ładowany do materjałów wysyłanych z innej huty.

W związku z tem Dyrekcja proponuje,aby Zjedno

czenie Główne postanowiło w odniesieniu do wszystkich grup, 

że w tych wypadkach,kiedy Syndykat me będzie mógł przy

dzielić całego zamówienia jednej hucie,wówczas koszta do

ładowania ponosi nie klient,lecz odnośne grupy syndykatowe.

__ Wniosek Dyrekcji zaaprobowano jednomyślnie,
pkt.7/ 'Jolne wnioski:

a/ Sprąwą_subwencji dja. Związku Szachistów^

Większością głosów uchwalono przyznanie subwen

cji w wysokości zł 1 000,- Związkowi Szachistów na koszta 

związane z mającą się odbyć w roku bieżącym Wszechświatową 

Olimpjadą Szachową. Subwencja ta jest łącznym darem hutnictwa 

na ten cel,wobec czego żaden z Uczestników nie powinien po

nieść dalszych ofiar na ten cel.

b/ Sprawą^w^łąt^_5Q QQQ,, zł w I.kwartale 1935 Akademji 
Górniczej. *—

Zaakceptowano wypłatę zł 50 000,- na rzecz 

Akademji Górniczej w Krakowie a conto Daru Hutnictwa polskie
go.

G/ P.Stadnikiewicz zwraca się do wszystkich

Uczestników, w szczególności do Huty Bankowej i zakładów 

Starachowickich o możliwie rychłe nadesłanie wszystkich 

rachunków wewnętrznych za ubiegły rok,które są potrzebne 

do zakończenia prac nad bilansem 193 4r,

Ha tem porządek obrad został wyczerpany

i p.Przewodniczący zamknął posiedzenie.

przewodniczący:

/-/ M.Rogowski


